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SLOVENSKO: Povedal to svojho času na svojej prednáške známy český lekár a publicista Jan Hnízdil.
Predstavil verejne svoje skúsenosti s psychopatmi a odhalil tajomstvo ich taktík.

„Denne mám v ordinácii minimálne dvoch až troch psychopatov. Ale to nie je všetko. Pustím si
televíziu alebo otvorím noviny a odtiaľ na mňa vyskakujú tiež. Celý náš spoločenský systém je
založený na dravosti, bezohľadnosti, individualizme a neustálom ekonomickom raste za každú cenu.
A práve tento patologický model je ideálnou živnou pôdou pre psychopatov, ktorí ho dokonale
dopĺňajú a rozvíjajú.“ takto začal svoj diskusný vstup Jan Hnízdilna podujatí organizácie Elegantné
Česko, ktorého priebeh sledoval portál flowee.cz.

Prednášková hala Filozofickej fakulty Univerzity Karlovej bola naplnená až do posledného miesta. A
hoci pohľad z okna na zore za Rudolfínom by hocikoho nabádal k bezstarostnému snívaniu,
atmosféra v miestnosti by sa dala krájať. Aby nie. Celé dve hodiny sa totiž hovorilo o fenoméne, ktorý
u nás stále nepúta dostatočnú pozornosť, a o to väčšie nebezpečenstvo predstavuje. Psychopati sa
totiž, bohužiaľ, často dostávajú práve na miesta, kde môžu škodiť najviac, teda do vedenia veľkých
firiem a politických strán.

„Je dokázané, že čím vyššia mocenská pozícia, tým väčšie percento psychopatov. Takže ak v bežnej
populácii hovoríme zhruba o piatich až siedmich percentách, tak v tých najvyšších poschodiach môže
byť pomer pokojne obrátený, teda len päť percent normálnych ľudí, “ povedal prítomným lekár
Hnízdil. A hoci sa plná aula počas prednášky často otriasala od smiechu, s postupujúcim časom
prítomným dochádzalo, ako vážna situácia v politike vlastne panuje.“
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Psychopatia podľa odborníkov nie je choroba ako napríklad úzkosti či depresie. Je to defekt. Rovnako
ako sa môže narodiť človek s nevyvinutou končatinou, rodí sa niekoľko percent osôb, ktoré nemajú
vyvinuté funkčné mozgové centrá zodpovedné za súcit, svedomie, hanblivosť, zodpovednosť a ďalšie
kvality, ktoré robia človeka človekom. Preto podľa niektorých psychiatrov v podstate ani o ľudí nejde.
Ak, tak o bytosti.

„Ide o iný biologický druh, ktorý dokáže majstrovsky využívať city iných, pritom sám nič necíti, iba to
predstiera. Dokáže donekonečna hovoriť o láske, o rodine “ tvrdí jan Hnízdil. Na prvý pohľad ich
spoznáte len ťažko. Sú dokonale oblečení, jazykovo vybavení, inteligentní, charizmatickí, ale súčasne
tiež úplne bezohľadní, zničujúci a arogantní. Keď sa človek stretne s psychopatom, musí si teda dávať
pozor hlavne sám na seba.

Jan Hnízdil o tom vie svoje. „Keď ku mne príde psychopat a ja s ním strávim hodinu, som potom
úplne uťahaný. Vysávajú z vás vašu energiu. A funguje to aj na diaľku. Trebárs keď si, nedajbože,
pustíte v nedeľu televíziu, kde sa moderátor rozpráva s nejakým špičkovým politikom. Za chvíľu už je
vám nevoľno, zdvíha sa vám žalúdok, motá sa hlava. To je klasický príklad.“

Vzhľadom na to, že psychopatia nie je choroba, nedá sa liečiť. Preto je podľa odborníkov vhodné sa
týmto jedincom vyhýbať. „Ak stretnete psychopata, jediná možná komunikácia s ním je žiadna
komunikácia. Vezmite nohy na plecia a utekajte, ak môžete. Na neho jednoducho lieky ani terapie
nezaberajú. Práve naopak, ak psychopatovi vysvetľujete, ako ubližuje ostatným, poskytujete mu tým
vlastne návod na jeho zdokonalenie.“

Špičkový psychiater Robert Hare zo Spojených štátov s psychológom Paulom Babiakom , ktorý je
svetovo uznávanou kapacitou na psychopatov, napísali dielo s názvom Hady v oblekoch alebo
Psychopat ide do práce . V ňom sa okrem iného tiež píše, že medzi vysokými politiky a manažérmi je
oveľa vyššie percento nebezpečných psychopatov, než v amerických federálnych väzniciach.

Podobné postrehy uvádza aj Bradley Niall v knihe Pravda o moci: Psychopati vládnu nášmu svetu.
„Prostredníctvom svojej schopnosti rozpoznať seberovných rýchlo stúpajú po spoločenských
stupňoch a zhlukujú sa okolo pák moci, kde ich celospoločenský vplyv metastázuje. Tak vzniká
patokracie, teda vláda dosadených figúr psychopatov ovládaných finančnými skupinami – na úkor
občanov.“

V ďalšej časti prednášky Jan Hnízdil názorne ilustroval, ako psychopat postupuje, keď chce nad nami
získať prevahu a moc. Podľa neho je dôležité najskôr prebudiť v ľuďoch dôveru, veď ani Adolf Hitler
nemohol okamžite začať stavať koncentračné tábory a vraždiť Židov. Zo začiatku pracoval na tom,
aby si získal podporu. Ako to teda zaonačiť? „Najskôr vymyslím chytľavý názov pre svoju skupinu.
Nebude to strana, to už tu bolo. Bude to hnutie. Potom by som dal najavo, že mi ide o národ. Ja som
totiž vlastenec. A budem obhajovať záujmy tejto krajiny. Tým by som začal.“

Kým publikum dusilo smiech, Hnízdil, teraz v úlohe psychopata, ďalej odhaľoval ich taktiky. „Potom
musím začať chodiť medzi ľudí. Ale naozaj, fyzicky. Sadol by som napríklad na bicykel a obchádzal
dediny a mestečká, vídal sa s ľuďmi alebo s nimi behal. Zriadil by som si vlastný autobus, tam by som
si napísal nejaký slogan, aby som im dokázal, že som jeden z nich a že mi na nich záleží. Pritom ale
tých ľudí nemôžem ani cítiť. Sú to nuly, ale ja ich potrebujem, pretože bez nich by som ten svoj
šialený plán nikdy nezrealizoval.“

Tak sa postupne dozvedáme aj ďalšie historicky vyskúšané a osvedčené postupy, ktoré vraj používal
napríklad aj minister Hitlerovej propagandy Goebbels. Napríklad riadiť sa heslom: „Obvinte ľudí z
toho, čo robíte vy sám.“



„Poviem vám, že budem podporovať ľudí pracovitých a slušných  – teda vás. A naopak tých lenivých,
čo len poberajú podporu, tolerovať nebudem. Pritom lenivý poberač dotácií som ja sám, „približuje
taktiku Hnízdil.

„Tiež sa musím prihlásiť k modelu klasickej rodiny, pretože ho uznáva úplná väčšina ľudí. A nakoniec
odo mňa dostanete darček. Dám vám tričko. Alebo kyticu. A už vás mám. Budete mať cestovné
zdarma, deti v škole budú desiatovať zadarmo. Odo mňa. Pritom psychopat vám zo svojho nič nedá.
On vám tie peniaze najskôr vezme. Vytuneluje vám účty a potom vám milostivo dá zo „svojho“. Týmto
spôsobom vás presvedčí, že to s vami myslí dobre, že nie je ako tí pred ním, “ pokračuje Jan Hnízdil a
v aule už zrazu panuje hrobové ticho.

Potom sa zdvihne ruka a mladá žena sa na lekára obracia s otázkou, ktorá asi vŕta hlavou väčšine z
nás. Prečo máme tendenciu si týchto „škodičov“ neustále voliť? Podľa Hnízdila tkvie príčina už v
samotnom stave súčasného sveta a spoločnosti. „Čelíme situáciám, ktorým sme doteraz nečelil.
Energetická kríza, klimatické zmeny, migračné krízy. Ľudia sú samozrejme týmito vplyvmi
znepokojení, navyše stále nenachádzajú riešenie. V tej chvíli sa objaví psychopat a povie, „Bude
lepšie“. Pritom sám recept nepozná, len s vami chce manipulovať. “

„Cieľom psychopatov je rozvrat. Majú mentalitu vlka – predátora, ktorý vie, že izolovaní ľudia sú
slabí. Preto šíri strach a konflikty. Psychopat dokáže majstrovsky nájsť vaše slabé miesto. Ale
rovnako ako vlk je v podstate zbabelý. Nikdy si netrúfne na alfa samca. Na psychopata teda platí buď
len väčší psychopat, alebo veľká skupina slušných.“

Doktor Hnízdil preto jedinú šancu na zmenu celého spoločenského systému vidí zdola, v zmene
správania sa ľudí. V sebavedomých občanoch, ktorí budú stáť pri sebe a bez strachu dajú jasne
najavo, že sa jeho hier zúčastňovať nebudú. “

Aulu potom zaplnil búrlivý potlesk a stádo sa rozbehlo do svojich domovov. Aby  večer v správach
stihlo pozerať výkony psychopatov …
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